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Cantonese (will be supplemented by English slides)
Cordis, Hong Kong
555 Shanghai Street, Mongkok, Kowloon, Hong Kong

Date :
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Language :
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Time 時間 Program 節目表

1:00 - 1:30 pm Registration 報到

1:30 - 1:45 pm Opening Ceremony 開幕儀式

1:45 - 3:30 pm Annual Conference  周年會議

A. Keynote Session  主題講座

1) Overview of the Aged Care in Hong Kong and How We Encounter the Aging Population 健康高齡化的承諾 *
Dr the Hon LAM Ching Choi, SBS, JP
Non-official Member of the Executive Council, HKSAR & Chairman of the Elderly Commission, HKSAR
林正財醫生,                SBS, JP
香港特別行政區行政會議非官守議員 及 香港特別行政區安老事務委員會主席

2) The Implications of End of Life Care in an Aging Population: Beyond Advance Directives 
高齡化社會的臨終關懷需要：預設醫療指示及其他 *
Dr LEUNG Man Fuk Edward
President, Hong Kong Association of Gerontology
梁萬福醫生
香港老年學會會長

3) Paving Way for Caring the Aged in the Community: eHR 電子病歷共享：為社區長者照顧做好準備 *
Dr CHEUNG Shek Kei Clement
Senior Health Informatician (Electronic Health Record) Special Duties, Hospital Authority
張石基醫生
醫院管理局高級醫療信息經理 ( 電子健康紀錄 ) 特別項目

4) Healthy Aging and the Use of Technologies for Community Care 樂齡及社區照顧的科技應用 *
Prof WONG Sze Chuen Cesar 
Associate Professor, Department of Health Technology and Informatics, Hong Kong Polytechnic University
黃思銓教授
香港理工大學醫療科技及資訊學系副教授

5) Medical Insurance – What are the Benefits and Hurdles in Getting the Right Cover to the Aging 
Population? 高齡人仕如何選擇合適之醫療保險保障及其中遇到的困難 *
Mrs KOON WOO Kam Oi Agnes, MH
Chief Executive, KSY Speciality Limited
管胡金愛女士, MH
鷹暉保險顧問有限公司總裁

Panel Discussion  座談會

Moderator: Dr LIU Shao Haei, MH
                President, Hong Kong College of Health Service Executives
主持人：劉少懷醫生, MH
            香港醫務行政學院院長

3:30 - 4:15 pm Tea Break 茶座

4:15 - 4:45 pm B. Greater Bay Area Session  大灣區專題

1) How Guangdong’s Hospitals Design for the Future? 為廣東的未來設計醫院 #
Mr George KWOK
Chairman, Hong Kong Aohua Medical Industry Group Company Limited
郭良先生
香港澳華醫療產業集團有限公司董事長

2) Greater Bay Area: Opportunity and Challenges for a New Model of Caring the Aged 大灣區給予高齡照
顧的機遇與挑戰 *
Dr TSO Shing Yuk Alice  
Chief Executive Officer, Synergy Healthcare Limited
曹聖玉博士
協健醫療有限公司行政總裁

4:45 - 6:30 pm 2019 Annual General Meeting and Fellowship Conferment Ceremony
2019 會員周年大會暨院士頒授典禮

6:00 - 7:00 pm Annual Dinner Cocktail Reception 周年晚宴酒會

7:00 - 11:00 pm Annual Dinner 周年晚宴

 CONFERENCE PROGRAMME

*Session conducted in Cantonese and supplemented by English slides  以粵語進行，輔以英語投影片
#Session conducted in Mandarin and supplemented by English slides  以普通話進行，輔以英語投影片
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RUNDOWN 程序表

2019/20  Annual General Meeting 周年大會

Time: 4:45 - 5:30 pm
Venue: Shanghai Room, Level 8, Cordis Hong Kong, 555 Shanghai Street, Mongkok, Kowloon

時間 : 下午 4 時 45 分至 5 時 30 分

地點：九龍旺角 555 號上海街康得思酒店 8 樓上海廳

2018/19 Fellowship Conferment Ceremony 院士頒授典禮

Time: 5:30 - 6:30 pm
Venue: Shanghai Room, Level 8, Cordis Hong Kong, 555 Shanghai Street, Mongkok, Kowloon

時間 : 下午 5 時 30 分至 6 時 30 分

地點：九龍旺角 555 號上海街康得思酒店 8 樓上海廳

2019 Annual Dinner 周年晚宴

Time: 7:00 - 11:00 pm
Venue: Star Room, Level 42, Cordis Hong Kong, 555 Shanghai Street, Mongkok, Kowloon

時間：晚上 7 時至 11 時

地點：九龍旺角 555 號上海街康得思酒店 42 樓星願亭

Time 時間 Ceremony Proceeding 典禮程序

5:30 - 6:30 pm Congregation be seated  嘉賓就坐

Ceremony Begins / Procession  儀式開始

Speech by the President of HKCHSE  院長致辭

Conferment of Fellowship  院士頒授

Group Photos 合照

End of Ceremony  禮成

Time 時間

6:00 - 7:00 pm
7:00 - 11:00 pm

Cocktail Reception  酒會

Annual Dinner  周年晚宴
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WELCOME MESSAGE FROM 
PRESIDENT

Dr LIU Shao Haei, MH

It is my pleasure to welcome you all to the 2019 Annual Conference hosted by the Hong Kong 
College of Health Service Executives (HKCHSE).  Thank you for coming.  That many of you 
attend at this occasion serves to remind us all just how important health and healthcare is.  
 
HKCHSE is committed to achieve excellence in health care in Hong Kong through the 
advancement of professional and ethical standards in healthcare management.  Our task is to 
make it possible through advocacy and our mission is to create platform for collective wisdom 
and innovative ideas. 
 
This year, the conference adopts a timely theme, "Opportunity and Innovation for Caring the 
Aged". Today, we are facing issues brought about by the aging population but at the same 
time, there are opportunities from public policies planning, people's awareness in managing 
their own health, advances in innovation and technology as well as the wider development of 
the region.  Addressing issues and leveraging opportunities require solid collaboration from 
different sectors.  
 
Enjoy the Conference.  Prepare yourself to be excited, encouraged and inspired.  It will be a 
great chance for us to interchange our thoughts, learn together and foster mutual cooperation. 

歡迎參加香港醫務行政學院舉辦的 2019 年周年會議。感謝你們的到來。大眾的參與提醒了我們，

健康和醫療保健是如何的重要。

 

本學院致力於通過倡議，提升醫療管理的專業和道德標準，在香港實現卓越的醫療及保健服務。

我們的使命是創造一個平台用於蒐集智慧和創新理念。

 

今年會議的主題「關愛長者 ─ 機遇與創新」是非常適時。現今，我們正面對人口高齡化帶來的問

題。但與此同時，公共政策的籌劃，市民對於自身健康管理的興趣，創新和技術的進步，以及區

域內的發展都為解決問題帶來機遇。抓緊機會，解決問題是需要不同界別的緊密合作。

 

請各位踴躍參與這次會議。為體驗、激勵及啟發作好準備。這將是我們交流思維，共同學習，促

進相互合作的絕佳機會。

香港醫務行政學院院長致歡迎辭
劉少懷醫生 , MH  
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MESSAGE FROM CHAIRLADY OF 
ORGANIZING COMMITTEE

Ms Kammy LEUNG

It is with great pleasure that I welcome you all to the Hong Kong College of Health Service 
Executives Annual Conference 2019.  
 
Our theme this year is "Opportunity and Innovation for Caring the Aged".  Aging population 
will lead not only to a shortage of labour.  With the fact that healthcare needs of the elderly 
are generally higher than that of the general population, an increase in healthcare expenditure 
is therefore also an issue brought about by the aging population.  Having said that,  strategic 
planning of health policies, public's interest in medical insurance and living cross-border, 
development and promotion of the Greater Bay Area, as well as rapid development of 
innovative science and technology, all will bring opportunities to address the issues of aging 
society. In today's meeting, our renowned speakers from different health sectors and cross 
borders will share with us their insights and take us through the challenges and opportunities 
in these different aspects.
 
I would like to thank the Organizing Committee for their efforts and hard work in putting this 
conference together and also our sponsors for their generous support. 
 
Last but not the least, I am thankful to all of you for attending our conference.  It is indeed your 
participation that makes all the preparatory effort worthwhile.  Please enjoy the conference 
and the Annual Dinner to follow, leverage the opportunity to interact with colleagues and new 
friends.  And don't forget to visit our booth during tea break.  

歡迎大家參加香港醫務行政學院 2019 年周年會議。

 

本年度周年會議主題為「關愛長者 ─ 機遇與創新」。人口老化不單止會衍生出勞動力不足的情況，

亦因為長者的醫療需求普遍比一般人多， 而會帶來醫療照顧支出上升的問題。 然而，公共醫療政

策的籌劃、市民對醫療保險、跨境養老的關注、粵港澳大灣區建設的推動、以及創新科技日新月

異的發展，都為解決社會高齡化問題帶來機遇。於今天的會議，來自不同健康產業和地區的知名

講者，將與我們分享他們的見解，並帶領我們探討這些不同範疇的挑戰和機遇。

 

在此，我要感謝組委會為籌備今年會議所作出的努力，感謝我們贊助商的慷慨支持。

 

最後，感謝你參與我們的會議。 你的參與令所有的準備工作變得更有價值。 請享受會議和接著的

周年晚宴，利用這個機會與同事和新朋友互動。 在茶歇期間亦不要忘記參觀我們的展位。

大會籌備委員會主席致辭
梁錦雯小姐   
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CONGRATULATORY MESSAGE

食物及衛生局局長致賀辭
陳肇始局長
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CONGRATULATORY MESSAGE

澳門特別行政區政府衛生局局長致賀辭
李展潤醫生

香港醫務行政學院第十四屆學術年會暨二零一九年度院士頒授典禮

香港醫務行政學院成立於 2004 年，藉此周年慶賀之際，本人謹代表澳門特別行政

區政府衛生局致以衷心的祝賀。

十多年來，香港醫務行政學院一直致力於提升醫務行政管理水平，推動和促進各

地的醫務活動交流，為香港的醫療發展作出貢獻。

香港醫務行政學院更與澳門特別行政區政府衛生局保持着良好的合作關係和密切

往來，不僅為澳門培養衛生人才，而且更為澳門的衛生工作提供不少專業意見和

協助。未來，期待兩地在醫療衛生及健康促進等方面繼續緊密合作，共同推動醫

療衛生事業的向前進步！
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CONGRATULATORY MESSAGE

澳門醫務行政學會會長致賀辭
戴華浩醫生
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CONGRATULATORY MESSAGE

Dr CHAK Wai Kwong Mario
President, The Federation of Medical Societies of Hong Kong

香港醫學組織聯會會長致賀辭
翟偉光醫生
香港醫務行政學院第十四屆學術年會暨二零一九年度院士頒授典禮

承蒙邀請為香港醫務行政學院 2019 年周年會議暨周年晚宴撰寫賀辭，本人深感榮幸。

香港醫務行政學院成立於 2004 年，以認同行政管理學專業的重要性為大前提，致力推動醫療管理

專業發展。學院舉辦了各項講座、工作坊和研討會，並邀請世界各地的專家主持，議題廣泛，覆

蓋不同範疇。

香港醫學組織聯會作為擁有 142 個會員的醫學專業組織，致力在本港推動高水平的醫學、牙科及

護理服務。非常榮幸本會受組委會邀請，參與是次周年會議暨周年晚宴的統籌工作。藉此機會，

感謝組委會的努力，籌備以「關愛長者 ─ 機遇與創新」為題的周年會議。最後，衷心祝願是次大

會圓滿成功。

It is my pleasure to write this congratulation message to The Hong Kong College of 
Health Service Executives (HKCHSE) on the occasion of its celebration for the successful 
organisation of Annual Conference cum Annual Dinner 2019.

HKCHSE was established in 2004, in recognition of the emergence of health service 
management as a specialty in its own right and to promote for the professional advancement 
of health service management. The College has organised lectures, workshops, seminars 
and conferences with various themes with invited distinguished experts from all over the 
world.

The Federation of the Medical Societies of Hong Kong, as umbrella organisation of present 
142 members societies with the missions to promote a high standard of practice by medical, 
dental and nursing professionals in Hong Kong. It is our honour that the Organising 
Committee has invited Federation to be conference organizer in this annual conference. We 
would like to take this opportunity to convey our warmest congratulation to the Organising 
Committee for their dedication in preparing the Annual Conference with the theme of 
"Opportunity and Innovation for Caring the Aged". Finally, wishing you all a very successful, 
fruitful congress.
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AN INTRODUCTION OF HKCHSE
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The Hong Kong College of Health Service Executives (HKCHSE) was established in 2004, in 
recognition of the emergence of health service management as a specialty in its own right and to 
promote the professional advancement of health service management. Formerly it was the Hong 
Kong Society of Medical Executives which was established in 1993.  

Our Mission is "To achieve excellence in health care service in Hong Kong through the 
advancement of professional and ethical standards in service management".  

During the past years, the College has organized lectures, workshops, and seminars on 
management with themes ranging from management planning to health informatics and health 
economics. Local as well as overseas experts were invited to be our speakers, giving an 
interesting blend of international perspectives from China, Singapore, Australia, United Status 
and the United Kingdom. From time to time, overseas and mainland study tours are organized to 
broaden the exposure of our Fellows and members.  

Joint conferences were held with the Hong Kong Medical Association on "Financing Health 
Care in the 1990s -- How Should We Pay?”, the Hong Kong Society of Medical Informatics on 
"Information Technology in Health services" and the Shanghai Hospital Management Society 
on “Improving Health Services in a Changing Environment”. In 2017 the College co-organized 
with HK College of Nursing and Health Care Management on “Human Resource & Manpower 
Planning for Healthcare Professional”. In 2018, Health Service Management Seminar was co-
organized by the College and Macau Health Bureau on “Elderly Care & Home Visit”, as well 
as co-organized with Hong Kong Polytechnic University's College of Professional & Continuing 
Education on “Quality Health Care for All”.

The recent themes of our annual conference were“Creativity for Better Care” (2018), “Invest 
in Health, Create Wealth” (2017), “People, Technology and Innovation” (2016), “Sustainability 
through Innovation” (2015), “Health Care for All: Regional Perspectives” (2014) and “Collaboration 
for Health” (2013). 

The 21st century is a time of challenges and opportunities. It is time for all health service 
executives and managers to join together and strive for a more effective health care delivery 
system in Hong Kong.  

We aim to achieve our vision through the pursuit of the following:  
a)  Promoting and enhancing the ethical, academic and professional standards of health service 
     administration and management; 
b)  Promoting research and development activities in the fields of health service administration 
     and management; 
c)  Facilitating networking with other health service associations, whether local or international; 
d)  Participating in local health policy formulation and debates.  

* Please visit the website of HKCHSE at www.hkchse.org



香港醫務行政學院簡介
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「香港醫務行政學院」成立於 2004 年，秉承其前身「香港醫療行政學會」的創會目的，以認同

行政管理學專業的重要性為大前提致力於推動醫療管理專業發展。我們的使命是「提升服務系統

管理之專業及道德標準、創建香港卓越醫療服務」。過往多年，本學院主辦了各項講座、工作坊

和研討會，邀請內地、新加坡、澳洲、英美等本地和海外專家主持，討論的議題廣泛，覆蓋了策

略管理、健康資料資訊、醫療經濟學等。亦不時組織本地、海外及國內學術交流團以擴闊我們的

院士及會員之視野。

此外，本學院學院曾與香港醫學會合辦 「九十年代外望 - 醫療融資何去何從」、與香港醫療資訊

學會合辦 「資訊科技之應用及展望」 和與上海醫院管理學會合辦 「變化之環境下如何改進醫療

衛生服務」。本學院與香港護理及衛生管理學院亦於 2017 年共同主辦「醫護人力資源管理及策

劃研討會」。在 2018 年， 本學院與澳門衞生局合辦「長者服務管理研討會及院舍探訪」，亦與

香港理工大學專業及持續教育學院共同主持以「優質醫療為社會」的年度 CPCE 會議。

本學院近年周年會議的主題包括 2018 年「創意醫療、關顧無價」、2017 年「投資健康、創造財

富」、 2016 年「人性、科技、創念」、2015 年「以創新為持續性醫療」、2014 年「區域展望： 

全民健康照顧」和 2013 年「協作為健康」。

醫療衛生行業中各種複雜難題是當今管理者面對的挑戰和機遇。我們深信通過共同努力和跨專科

協作，醫務行政管理人員將為香港引領更高效益的醫療服務系統，構建醫療管理新領域。

本學院的願景是：

1. 推動及提升醫務行政管理之道德、學術及專業標準；

2. 促進醫療管理學科之研究及發展；

3. 加強與海內外相關學會交流，建立學科網路 ( 例如： 澳亞醫療管理學院 ACHSM、澳門醫務行政 

   學會）;

4. 參與有關本港醫療政策之研討，促進各界溝通之管道。

* 詳情可參閱香港醫務行政學院網址：www.hkchse.org 



LIST OF ORGANIZING COMMITTEE MEMBERS 

LIST OF COUNCIL MEMBERS
President
Vice President
Honorary Secretary
Honorary Treasurer
Academic Convenor
Publication Convenor

Council Members

Co-opt Members

Chairlady
Vice Chairlady
Advisor
Moderator
Treasurer
Speaker Liaison
Editor
Floor Management 
Sponsorship
Secretariat 
Master of Ceremony

Dr LIU Shao Haei
Ms CHIANG Sau Chu
Ms Macky TUNG
Ms Cindy LAM
Dr Fowie NG
Dr Arthur SHAM

Ms Joyce AU   Dr Steve CHAN
Dr Flora KO   Dr POON Wai Kwong
Mr Stephen LEUNG  Mr Leo LUI
Dr MA Hok Cheung  Mr Anders YUEN

Ms Pearl CHAN  Ms CHAN Yuk Sim
Ms Ivy CHEUNG  Mr Leo CHEUNG
Ms Liza CHEUNG  Mr Benjamin LEE
Mr Herman LEE  Ms Manbo MAN
Ms Tammy SO  Ms Ivy TANG
Ms Inez WU   Mr Jimmy WU
Ms Eliza YU   Ms Priscillia LAM
Ms Kammy LEUNG

Ms Kammy LEUNG
Ms Eliza YU
Ms Macky TUNG
Dr LIU Shao Haei
Ms Cindy LAM
Mr Tony YUNG
Ms Priscilla POON
Ms Winnie LAW
Ms Victoria CHAN
Ms Gloria CHEUNG (FMSHK)
Dr Kiki CHOW & Ms Priscillia LAM
(Annual Conference)
Dr POON Wai Kwong
(Fellowship Conferment Ceremony)
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KEYNOTE SESSION

Dr the Hon LAM Ching Choi, SBS, JP

林正財醫生, SBS, JP

Dr LAM Ching Choi is a specialist in paediatric and community medicine and is currently the 
Chief Executive Officer of Haven of Hope Christian Service.  Under his leadership, Haven of 
Hope Christian Service is one of the pioneers in the provision of holistic care for the elderly 
in Hong Kong.
 
He is a non-official member of the Executive Council of the Government of the Hong Kong 
Special Administrative Region. He also serves as the Chairman of the Elderly Commission 
to advise the Government on the related policies.  He is also the Supervisory Board Member 
of the HK Housing Society.
 
Dr LAM has been honored by the HKSAR Government with the Justice of Peace in 2003 and 
Silver Bauhinia Star in 2019 respectively.  In 2018, apart from receiving Honorary Fellowship 
from Lingnan University, he was also given the Ageing Asia Global Ageing Influencer Award 
for his devotion to public services and his influence on policy-making for the global aging 
trend.  

林正財醫生是一名兒科及社會醫學醫生，現任基督教靈實協會行政總裁。在其領導下，靈實為長

期照顧服務的先驅之一，為香港的長者提供全人照顧。

林醫生現為香港特別行政區政府非官守行政會議成員，同時擔任安老事務委員會主席，就有關長

者的不同政策向政府提供意見。他也是香港房屋協會監事會成員。

林醫生於 2003 及 2019 年分別榮獲香港特別行政區政府頒授「太平紳士」及「銀紫荊星章」勳銜。

在 2018 年，林醫生除了獲嶺南大學頒授榮譽院士銜，也獲 Ageing Asia 頒發全球最具影響養老業

者大獎，以表彰他對香港社會所作的傑出貢獻以及在全球人口老化政策上的影響力。

Non-official Member of the Executive Council, HKSAR
Chairman of the Elderly Commission, HKSAR

香港特別行政區行政會議非官守議員
香港特別行政區安老事務委員會主席
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KEYNOTE SESSION
Dr LEUNG Man Fuk Edward

梁萬福醫生

President, Hong Kong Association of Gerontology
FHKAM (Medicine)
FRCP (Edin, Lond, Glasg)
Specialist in Geriatric Medicine

Dr LEUNG is currently Hon Consultant Geriatrician and Director of Geriatric Medicine Centre (Healthy 
Ageing) of Hong Kong Sanatorium and Hospital. He was the Head of Division of Geriatric Medicine 
and Rehabilitation of United Christian Hospital till 2015 and the Ex-Chairman of Geriatric Specialty 
Board of Hong Kong College of Physicians. He is currently the Adjunct Associate Professor of School 
of Public Health of CUHK, the Hon Associate Professor of Department of Medicine and Department 
of Social Work and Social Administration of University of Hong Kong. He is also the President of 
Hong Kong Association of Gerontology and Hong Kong Continence Society. He has been the Chief 
Editor of Hong Kong Journal of Gerontology and is currently the Co-chief editor of Asian Journal of 
Gerontology and Geriatrics. He is also the current President of Hong Kong Osteoporosis Foundation.

Dr LEUNG is the council member of International Association of Gerontology and the Asia/Oceania 
Region of IAG.  He also serves as convenor of the Scientific Subcommittee of Clinical Medicine of 
the Asia/Oceania Region of IAG. Dr LEUNG has been invited to lecture in symposium held in Korea, 
Japan, Singapore, Australia, China, Macau and Taiwan.

Dr LEUNG's major research interests are epidemiology in old age, health promotion, end of life care, 
osteoporosis, fall, stroke, incontinence, long term care and public policy in old age. He is a major 
advocate in promoting End of Life Care for Older People in Community and Residential Care since 
2007. Dr LEUNG published widely in local and international journals and has been contributor to a 
number of books on health and aging.

Dr LEUNG has served on various boards and bodies in Hong Kong and internationally in the 
International Association of Gerontology and Asia Pacific Advisory Board on Continence Care.  He is 
also the founding member of Hong Kong Osteoporosis Foundation.

梁醫生於瑪嘉烈醫院接受老人科訓練，然後於一九八六年擔任基督教聯合醫院老人科的主管。經梁醫生的積

極發展下聯合醫院老人科服務由單一的老人康復病房發展了涵蓋急性、復康、日間，及社區外展服務等一個

完備的服務。

梁醫生於二零一五年於醫院管理局退休後，繼續接任養和醫院長者醫健中心主任，推動在私營醫療機構對長

者提供老人醫療的先河。

梁醫生積極推動香港老年醫學及老年學的發展，歷任香港老人科醫學會委員、香港老年學會會長、香港理遺

學會會長等。梁醫生對老年學及老年醫學不同的議題，包括長期照顧、跌倒預防、骨質疏鬆、失禁、認知障

礙症、院舍質素及臨終照顧作研究等。梁醫生亦積極參與老年醫學及老年學的培訓及教育等。在公眾醫療教

育方面更可算是本港的先驅。

院舍的臨終照顧亦是質素的重要環節，所以自二零零八年開始研究及發展香港的安老院舍臨終照顧服務，並

且推動院舍的臨終照顧服務，因為梁醫生的推動，香港老年學會自今年開始獲香港賽馬會慈善信託基金資助

為期三年的安寧在院舍的計劃，發展在資助院舍推行安寧照顧計劃，梁醫生亦積極推動有關生命晚期的選擇

的社區教育。

香港老年學會會長
香港醫學專科學院院士 ( 內科 ) 
英國倫敦皇家內科醫學院榮授院士
英國格拉斯哥皇家醫學院內科榮授院士
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KEYNOTE SESSION

Dr CHEUNG Shek Kei Clement

張石基醫生

After graduation from Chinese University of Hong Kong (CUHK), Dr Clement CHEUNG 
was trained to become a specialist of Emergency Medicine. During his clinical years, he 
gained experience in various specialties and has developed research interests particularly 
on resuscitation and has been a journal reviewer by invitation since then. He was also 
appointed as an Honorary Clinical Assistant Professor of CUHK.

After his fellowship training, Dr CHEUNG joined Hospital Authority Head Office and is now 
the Senior Health Informatician. Health Informatics has become the key to revolutionize 
current practices in healthcare aiming to improve accuracy, efficiency and privacy of patient 
care. Dr CHEUNG now oversees Electronic Health Record Sharing System in Hong Kong 
which streamline the work of healthcare professionals and ultimately, improve patient care 
and long term health.  

張石基醫生畢業於香港中文大學，為一名急症科專科醫生。在他的臨床工作期間，張醫生不但累

積了各種專科的臨床經驗，而且對臨床研究，特別是在復甦治療方面，培養了濃厚的興趣。及後，

張醫生獲邀擔任研究期刊的評審，更獲香港中文大學委任為名譽臨床助理教授。

張石基醫生現時於醫院管理局總辦事處任職高級醫療信息經理，拓展與醫療相關的科技發展項目。

醫療信息已成為醫療改革的重要元素，有助於提高資料數據的準確性、醫療服務的效率，以及加

強保障病人的私隱。張醫生亦負責監督電子健康紀錄互通系統的發展，旨在透過這個全港性的電

子平台，為醫護人員提供醫療服務的臨床需要，簡化其工作程序，從而提高病人護理的質素，並

對病人的健康帶來長遠的裨益。

Senior Health Informatician (Electronic Health Record) Special 
Duties, Hospital Authority
MB ChB, MRCS (Ed), DCH (Ireland), DPD (Cardiff), Dip Med (CUHK), 
FHKCEM, FHKAM (Emergency Medicine), FRCEM

醫院管理局高級醫療信息經理 ( 電子健康紀錄 ) 特別項目
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KEYNOTE SESSION

Prof WONG Sze Chuen Cesar 

黃教授是香港註冊的醫務化驗師（第一部）。他目前獲委任為香港科技園公司生物醫藥群組總監。

此外，他為香港理工大學衛生科技及資訊學系副教授，亦為香港中文大學醫學院臨床腫瘤學系及

公共衛生及初級護理學院的兼任副教授。

他的主要研究興趣是開發腫瘤標誌物，用於診斷和預後亞洲常見癌症。他擁有超過 110 份同行評

審的出版物和 80 多篇摘要。他成功獲得多項具競爭力的研究資助，包括創新科技基金、香港綜合

研究基金、合作研究基金、健康及醫學研究基金、香港防癌會創新研究基金，他是超過 25 個同行

評審期刊的編輯委員會成員。

黃教授亦獲委任為香港理工大學及華為生物醫學大數據實驗室總監、澳門特區政府科技發展基金

專案評審委員、香港防癌會創新研究基金主席評審，健康及醫學研究基金評審委員。

Associate Professor, Department of Health Technology and Informatics, 
Hong Kong Polytechnic University
PhD, Founding Fellow, Faculty of Science, The Royal College of 
Pathologists of Australasia

香港理工大學醫療科技及資訊學系副教授
博士及澳大利亞皇家病理學家學院科學學院創始研究員

黃思銓教授

Prof WONG is a registered Part I Medical Laboratory Technologist in Hong Kong. He is 
currently appointed to be the Director of the Biomedical Technology Cluster, the Hong Kong 
Science and Technology Parks Corporation. Besides, he is the Associate Professor in the 
Department of Health Technology and Informatics, the Hong Kong Polytechnic University, 
Adjunct Associate Professor in the Department of Clinical Oncology and the School of Public 
Health and Primary Care, Faculty of Medicine, The Chinese University of Hong Kong. 

His main research interest is to develop tumor markers for diagnosis and prognosis of 
Asian common cancers. He has over 110 peer-reviewed publications and more than 80 
abstracts. He succeeded in obtaining a number of competitive Research Grants as “Principal 
Investigator” including the Innovation and Technology Fund, Hong Kong General Research 
Fund, Collaborative Research Fund, Health and Medical Research Fund, Hong Kong Anti-
Cancer Society Novel Research Grant and he is an editorial board member of over 25 peer-
reviewed journals. 

Prof WONG has also been appointed to be the Director of the Hong Kong Polytechnic 
University – Huawei Biomedical Big Data Laboratory, the Project Reviewer of the Science 
and Technology Development Fund, Macao Special Administrative Region Government, 
Grant Reviewer Board Member of the Health and Medical Research Fund and the Hong 
Kong Anti-Cancer Society. 
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KEYNOTE SESSION

Mrs KOON WOO Kam Oi Agnes, MH

管胡金愛女士, MH

Former Chairperson of Hong Kong Federation of Insurers
Chief Executive of KSY Speciality Limited

香港保險業聯會前主席
鷹暉保險顧問有限公司總裁

Mrs Agnes KOON is the Chief Executive of KSY Speciality Ltd. which is an insurance 
broker specializing in Individual Medical, Life and Annuity/Saving, Property & Liability and 
Employees Benefits insurances. 

Mrs KOON was the first lady Chairperson of the Hong Kong Federation of Insurers in 
2008-2009. She was awarded with Medal of Honour by the HKSAR Government in 2017, 
Honorary Fellowship by the Vocational Training Council in 2018, Outstanding Business 
Women Award 2017 by the HK Commercial Daily and Awardee of Top One Hundred 
Outstanding Women Entrepreneurs in China 2007. Mrs KOON is currently serving the 
Lingnan University as Deputy Chairman of the Court, HKMC Annuity Ltd. Non-executive 
Director, Steering Committee Member on the Pilot Programme to Enhance Talent Training 
for the Insurance Sector, Advisor of Our Hong Kong Foundation, Smart City Consortium 
Technical Advisor and China Overseas Friendship Association Honorary Director. 

Mrs KOON has over 40 years insurance experience. She was previously in managerial role 
at Jardine Matheson & Co Ltd., Lombard General Insurance Ltd., Continental Insurance 
Sydney, HSBC Insurance Ltd. and Falcon Insurance Company (HK) Ltd. Mrs KOON 
graduated from The University of Hong Kong. She is a Chartered Insurance Practitioner and 
an Associate of the Chartered Insurance Institute.  

管女士是鷹暉保險顧問有限公司總裁。鷹暉保險提供商業及個人保險顧問服務，包括醫療、人壽

及儲蓄、僱員福利、財產及責任等保險。曾任香港保險業聯會主席 ( 首位女主席 )。 

 

榮穫香港特區政府頒授榮譽勳章 2017、職業訓練局 2018 榮譽院士、2017 香港商界傑出女領袖、

及 2007 中國百傑女企業家獎。公職包括嶺南大學諮議會副主席、香港年金有限公司非執董、提升

保險業人才培訓先導計劃督導委員會委員及其評審主席、職訓局保險業訓練委員會主席、團結香

港基金顧問、香港智慧城市聯盟專業顧問，及中華海外聯誼會第五屆名譽理事。

管女士畢業於香港大學，獲社會科學系榮譽學士、英國保險學院院士及英國保險司專業資格。  
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郭良董事長於 1997 年創立香港澳華醫療產業集團，主營業務包括醫療工藝設計、醫院建築設計、

醫院室內設計、醫院文化設計、醫療投資諮詢等，自成立 20 餘年來，服務超過 400 家醫院，規劃

床位 20 萬餘張。

郭良董事長還是中國醫學裝備協會醫院建築與裝備分會常務委員、中國醫學裝備協會醫院建築與

裝備分會醫療工藝專業委員會副主任委員、中國醫學裝備協會醫院建築與裝備分會標識導向系統

專業委員會主任委員、中國醫院協會醫院建築系統研究分會委員、全國醫院規劃設計方案評審評

價專家委員會專家、中國醫療建築設計師聯盟理事、ISCTE-IUL 公共衛生政策及管理博士研究生 

(Doctoral candidate)、香港大學醫療管理專業研究生(Pg Dip)、香港大學SEA醫療高管俱樂部主席。

Chairman, Hong Kong Aohua Medical Industry Group Company Limited

香港澳華醫療產業集團有限公司董事長

GREATER BAY AREA SESSION

Mr George KWOK

郭良先生

Chairman George KWOK has founded Hong Kong Aohua Medical Industry Group in 1997, 
which has been focusing on medical process design, hospital building design, hospital 
interior design, culture design and medical investment consulting, etc. For more than 20 
years, the company has served for more than 400 hospitals with planning for more than 
200,000 beds.

George KWOK is also the Chairman of Wayfinding and Signposting Committee of CAME 
Hospital Architecture and Equipment Branch and HKU SPACE Executive Academy 
Healthcare Senior Executive Club (HCM). Besides, he is the China Hospital Architects 
Alliance’s Director and standing Committee Member of CAME Hospital Architecture and 
Equipment Branch and hospital Architecture System Research Branch, the deputy Director 
of Medical Technology Committee of CAME Hospital Architecture and Equipment Branch, 
the expert of National Evaluation Committee on Hospital Planning and Design Plans. He got 
the Doctoral candidate in ISCTE-IUL Public Health Policy & Management Major and the Pg 
Dip in HKU Medical Management Major.
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GREATER BAY AREA SESSION
Dr TSO Shing Yuk Alice

曹聖玉博士

Chief Executive Officer, Synergy Healthcare Limited
DBA, MHA, FCHSM, FHKCHSE, FHKAN(Nursing and Health Care 
Management)(Education & Research – Education), RN, RM, MHKIoD
Council Member, China Overseas Friendship Association, PRC
HK Representative, All-China Women’s Federation, PRC
CPPCC Member, Jilin Municipality, PRC
Vice-Chair, Golden Age Foundation
Business Ambassador, South Australian Business Ambassadors Network, South Australia
Founding Member, Hong Kong Professionals and Senior Executives Association
Founding President, Hong Kong College of Nursing and Health Care Management
Founder & Founding President, The Florence Nightingale Foundation (HK)
President, Hong Kong Community Care Society
Honorary Professor, The Fifth Subsidiary Sun Yat-sen University Hospital, Zhuhai, China
Honorary Health Advisor, The International Association of Gourmet Master Chefs & Hospitality Executives

中華海外聯誼會理事
全國婦聯特邀代表
吉林市政協委員
黃金時代基金會副主席 
澳大利亞南澳省商務大使聯盟商務大使 
香港專業及資深行政人員協會創會會員

香港護理及衞生管理學院創院院長
南丁格爾基金會 ( 香港 ) 創會主席
香港社區護理學會主席
中山大學附屬第五醫院客座教授
環球廚神國際專業協會名譽健康顧問

Dr Alice TSO is now the CEO of Synergy Healthcare Limited. She has served as Cluster 
General Manager of Nursing at Kowloon Central Cluster of the Hospital Authority. In 2012, 
Dr TSO was recruited by the Hospital Corporation of America (ranked in “Fortune 500”) as 
the CEO and Director for the commissioning of the CHC International Hospital in Cixi at 
Jiejiang Province, PRC. Since 2014, upon her return to Hong Kong, Dr TSO has founded 
several private homecare services and pioneered for a professional care model of high-
quality homecare services.

Dr TSO founded The Florence Nightingale Foundation (HK) to promote the volunteer 
work of nurses in 2009. In 2012, she has also established the Hong Kong College of 
Nursing and Health Care Management to promote management specialty of nursing 
professions. Meanwhile, she has been awarded the double Founding Fellowships of Hong 
Kong Academy of Nursing in the specialty of Nursing & Health Care Management, and 
the Education & Research in Nursing, to recognize her contribution. With Dr TSO's rich 
experience in management and teaching, she was appointed as the Academic Advisors and 
Adjunct Professors of different local and mainland Universities and Academic Institutes.

曹博士曾任醫管局九龍中醫院聯網護理總經理及伊利沙伯醫院護理總經理，於 2012 年獲世界 500

強企業美國 HCA 集團（Hospital Corporation of America）招攬成為中美合資 CHC 國際醫院 ( 寧波 ) 

的首席執行官，榮譽總裁兼資深顧問，於中國成立首間中美合資 CHC 國際醫院。回港後，創辦多

家私營居家護理服務公司兼任董事，現為協健醫療有限公司首席執行官。

在推動護理專業的路上，曹博士於 2009 年創立南丁格爾基金會 ( 香港 )，成為創辦人兼創會主席，

推動香港護理人員的志願工作。於 2012 年創辦香港護理及衞生管理學院，出任創院院長。曹博士

擁有豐富的教學經驗，獲本港及內地多所高等教育學院聘任為學術顧問及客座教授。

協健醫療有限公司行政總裁
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CONGRATULATIONS TO THE 2018/19 DUAL FELLOWS

STUDENT ACTIVITIES ALBUM

Sharing Session by  Dr Tong HA on 27 Apr 2019

Sharing Session by Dr LEE T.L. on 8 Jun 2019Site Visit to Pfizer HQ on  25 May 2019

Class 2018/19 joined HKCHSE Membership Night 2019

Name Position & Organization
Ms BAI Ge Jane Ex-Vice President (Marketing), United Family Healthcare Group

Ms CHAN Wan Ting Doris Manager (Audit and Research), Hong Kong Baptist Hospital, Hong Kong

Mr CHAN Yui Fung Executive Partner (Nursing Services Division), United Christian Hospital, Hong Kong 

Dr CHANG Tam Fei Bed Management Team Leader (Emergency Department), Hospital Centre S. Januario, Macau

Dr HUI Siu Fu Andrew General Manager (Greater China), ALK Abello A/S, Hong Kong

Mr KONG Lok Sun Alvin Senior Manager (HKU Health System),Li Ka Shing Faculty of Medicine, The University of Hong Kong

Dr LAI Kai Seng Assistant Hospital Director, Kiang Wu Hospital, Macau

Dr LAO Hio Fai Consultant Urologist, (Urology Department), Hospital Centre S. Januario, Macau

Mr LEUNG Lok Man Senior Nursing Officer (Nursing Services Division), United Christian Hospital, Hong Kong

Dr LI Peng Bin Assistant Hospital Director, Kiang Wu Hospital, Macau

Ms LI Shuk Yee Viola Advanced Practice Nurse (Central Nursing Division), Tung Wah Hospital, Hong Kong

Ms SUEN Mei Yee Anna Bella Senior Physiotherapist, Tin Shui Wai Hospital, Hong Kong

Ms WONG Ho Ying Agnes Senior Hospital Administrator (Administrative Services), Pok Oi Hospital, Hong Kong

Dr Viki YUNG Associate Consultant (Department of Anaesthesiology & Operating Theatre Services), 
Queen Elizabeth Hospital, Hong Kong
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HKCHSE ACTIVITIES ALBUM

Annual Conference cum Annual Dinner 2018

Research Seminar - The Creation of a Dementia-friendly Community in Singapore

HKCHSE Members' Night 2019
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HKCHSE ACTIVITIES ALBUM

Visit to the Hong Kong Integrated Oncology Centre

Health Service Management Seminar (Macao Station)

Melbourne Visit Tour

22



HKCHSE ACTIVITIES ALBUM

Development of Healthcare Leadership in Greater Bay Area

台灣五天醫療交流團
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Finding 
new ways
Taking a different 
approach to healthcare 
will benefit all of us.

Come and visit our booth for the 
award-winning technologies!

PAUL HARTMANN Asia-Pacific Ltd. (Tel: 2953 7100    Email: service@hk.hartmann.info)
Suite 3102-3103, 31/F, Manhattan Place, 23 Wang Tai Road, Kowloon Bay, Hong Kong
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PERFORMER 表演嘉賓

Mr TANG Siu Keung Eric
Eric is 2016/17 fellow of Hong Kong College of Health 
Service Executives and he is currently served as Cluster 
General Manager (Nursing) of Kowloon East Cluster and 
General Manager (Nursing) of United Christian Hospital.

鄧先生為香港醫務行政學院 2016/17 年度的畢業生，現任九龍東

醫院聯網護理總經理暨基督教聯合醫院護理總經理。

鄧少強先生
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